

Dear School Community,

We all hope that the 2021 school year will be much better than 2020. We have a long way to go, but I am optimistic that there is a light at the end of the tunnel. I am very proud of what our school district has been able to offer to the island's public school students during this sudden and crippling pandemic.

So where do we go from here? As we stated before the holidays, the plan is to open Kindergarten - 2nd grade to in-person learning in a hybrid model on Tuesday January 19th. The elementary school has begun communications with all families concerning their schedule, as well as teleschooling options for those who choose to continue with remote education. Contact the elementary school if you have specific questions about the current plan, (360) 378-5209.

We had hoped to begin a hybrid schedule for all students by February 1st. Current increases in COVID cases in the county and on this island, as well as the number of cases per 100,000 in our region, forces us to be cautious in returning to in-person instruction.

At this time, we do not have the necessary authorization from our county health officials to open beyond Kindergarten - 3rd grade. We are in constant communication with county health officials. As soon as we have a recommendation to return to in-person instruction, we will. The elementary school hybrid plan is almost ready for 3rd - 5th grade (scheduling conflicts are delaying third grade for the moment). The secondary schools, grades 6-12, are much more complex as we try to determine the best method of delivering educational opportunities for all students. Shared staff, teacher certification and specific credit expectations for high school add additional complexities to the scheduling. We are close to completing these plans, but more work is necessary. I appreciate your patience as the staff tackles this important and highly complex task.

What this means at this very moment is that we will in all likelihood begin the second semester on February 1st in a teleschool model for *all but Kindergarten - 2nd grade*. We place the safety of our students and teachers above all else. With that said, as soon as county health officials determine that it is safe to return to in-person learning, we will be ready. Unfortunately, for now, I cannot say when that exact day will be.

--

Fred Woods
Superintendent
San Juan Island School District

Estimada comunidad escolar,

Estimada comunidad escolar, Todos esperamos que el año escolar 2021 sea mucho mejor que el 2020. Tenemos un largo camino por recorrer, pero estoy optimista de que haya una luz al final del túnel. Estoy muy orgulloso de lo que nuestro distrito escolar ha podido ofrecer a los estudiantes de las escuelas públicas de la isla durante esta repentina y devastadora pandemia.

Entonces, ¿dónde vamos desde aquí? Como dijimos antes de las vacaciones, el plan es abrir Kindergarten - segundo grado al aprendizaje en persona en un modelo híbrido el martes 19 de enero. La escuela primaria ha comenzado a comunicarse con todas las familias con respecto a su horario, así como las opciones de teleescuela para aquellos que eligen continuar con la educación remota. Comuníquese con la escuela primaria si tiene preguntas específicas sobre el plan actual, (360) 378-5209.

Esperábamos comenzar un horario híbrido para todos los estudiantes el 1 de febrero. Los aumentos actuales en los casos de COVID en el condado y en esta isla, así como el número de casos por cada 100,000 en nuestra región, nos obliga a ser cautelosos al regresar a la instrucción en persona.

En este momento, no tenemos la autorización necesaria de los funcionarios de salud de nuestro condado para abrir más que el Kindergarten - tercer grado. Estamos en constante comunicación con los funcionarios de salud del condado. Tan pronto como tengamos una recomendación para volver a la instrucción en persona, lo haremos. El plan híbrido de la escuela primaria está casi listo para el tercer al quinto grado (los conflictos de horarios están retrasando el tercer grado por el momento). Las escuelas secundarias, grados 6-12, son mucho más complejas, ya que tratamos de determinar el mejor método de brindar oportunidades educativas para todos los estudiantes. El personal compartido, la certificación de maestros y las expectativas de créditos específicos para la escuela secundaria agregan complejidades adicionales a la programación. Estamos cerca de completar estos planes, pero se necesita más que haced. Agradezco su paciencia mientras el personal aborda esta importante y compleja tarea.

Lo que esto significa en este mismo momento es que con toda probabilidad comenzaremos el segundo semestre el 1 de febrero en un modelo de teleescuela para todos menos Kindergarten - terced grado. Ponemos la seguridad de nuestros estudiantes y maestros por encima de todo. Dicho esto, tan pronto como los funcionarios de salud del condado determinen que es seguro regresar al aprendizaje en persona, estaremos listos. Desafortunadamente, por ahora, no puedo decir cuándo será ese día exacto.

Atentamente,

Fred

Fred Woods
Superintendente
Distrito Escolar de la Isla San Juan